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2. Ekonomická rada
(zápis z jednání)

Datum: 25.2.2018
Místo jednání: Kostelní nám. 188/15, 350 02 Cheb
Přítomni: Ing. Jozef Kaščák, Zdeňka Skubeničová, sekretář, Mgr. Petr .Hruška
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: Petr Hruška

Program

Mimořádné jednání PRF a ERF

Přítomní členové PRF: Petr Hruška, Jana Karasová, Eva Kolafová, Ivana Čamková, Zdeňka Skubeničová, Jana Formánková,
Jaroslava Haklová

Přítomní členové ERF: Petr Hruška, Karel Ježek, Jozef Kaščák, Zdeňka Skubeničová

Průběh

Odložení prodeje monstrance městu Chebu

Toto mimořádné společné jednání PRF a ERF svolal farář za účelem konzultace posledního vývoje jednání o prodeji „chebské
monstrance“ městu Chebu, k němuž se PRF vyjadřovala na svém listopadovém jednání (viz zápis jednání PRF 22. 11. 2017, bod č. 7).

Po krátké zahajovací modlitbě farář shrnul současný stav jednání a informoval o dalších konzultacích, které k tématu prodeje
monstrance v posledních dnech absolvoval (mimo jiné jednání Rady města, „kulatý stůl“ se zastupiteli napříč politických klubů,
korespondence s dalšími zastupiteli, kteří se o prodej monstranci zajímali, konzultace s ostatními faráři chebského vikariátu,
konzultace s generálním vikářem pro Karlovarský kraj, konzultace s biskupem Tomášem Holubem, průzkum způsobu péče o tzv.
„Sedleckou monstranci“ ve farnosti Sedlec – Kutná hora).

Poté farář vyjádřil důvody, proč zvažuje, zda dosavadní proces prodeje městu Cheb na čas neodložit:

Sílící přesvědčení, že monstrance by měla zůstat v Chebu a být přístupná chebské veřejnosti.1.
Odstoupení města Chebu od původní dohody (ústně vyjádřené v jednání pana místostarosty Pospíšila s náměstkyní hejtmanky2.
Seifertovou), která předpokládala vystavování monstrance v prostorech Muzea Cheb, péči o monstranci pracovníky Muzea
Cheb a finanční spoluúčast kraje na restaurování a zabezpečení monstrance. Město Cheb místo toho na posledním „kulatém
stole“ (ve středu 21. února 2018) deklarovalo rozhodnutí monstranci vystavovat ve vlastních prostorách bývalého kostela sv.
Kláry a pečovat o ni vlastními silami a z vlastních zdrojů.
Vzetí vážně námitek některých zastupitelů, že oba znalecké posudky, které máme k dispozici, jsou přinejmenším „šité horkou3.
jehlou“ a bylo by třeba nechat vypracovat posudek nový.
Pro takto vážná jednání pro všechny zainteresované strany nepříjemný časový tlak (daný termínem zastupitelstva 15. 3. a naší4.
podmínkou to na tomto zastupitelstvu odsouhlasit, a pokud by to odsouhlaseno nebylo, záměrem prodat monstranci následně
premonstrátům).
Uvědomění si, že pro dobré a dlouhodobě stabilní řešení otázky vlastnictví takto jedinečné a vzácné kulturní památky a5.
liturgického předmětu (včetně zabezpečení, umístění a péče o ní) je zásadní spolupráce všech zainteresovaných institucí
(farnosti, města, kraje) a odborníků, kteří se gotickým uměním v regionu dlouhodobě zabývají (Muzeum, GAVU).
Uvědomění si, že na počátku jednání s Muzeem Cheb jsme neměli (a doposud nemáme) relevantní návrhy a odhady nákladů6.
(včetně možných zdrojů) pro variantu ponechání si monstrance ve vlastnictví, jejího restaurování, zabezpečení, péče o ní a
vystavování přímo v chrámu sv. Mikuláše a Alžběty.
Vnímání jakýchsi ne příliš průhledných „politických tanečků“ kolem celého procesu.7.

Na základě prezentovaných jednání a konzultací a na základě jejich následné výše načrtnuté reflexe ve světle dosavadního procesu
úvah o dalším osudu tzv. „chebské monstrance“ pak farář požádal o zvážení dvou alternativních postupů:

Pokračovat v započatém procesu prodeje monstrance městu Chebu (pokud z něj v nejbližších dnech nevystoupíme, koupi
monstrance s velkou pravděpodobností 15. 3. odsouhlasí potřebná většina zastupitelstva a monstrance bude prodaná městu
Cheb, které jí vystaví v Kláře);
Souhlas s prodejem monstrance městu Chebu prozatím stáhnout, prodej odložit, a tak vytvořit prostor pro partnerské
setkání a jednání všech zainteresovaných stran: farnost – potažmo biskupství, město, Muzeum Cheb a Galerie výtvarných
umění v Chebu – potažmo kraj (a to s rizikem, že vedení města Chebu nemusí tento náš záměr pochopit správně a krátkodobě
to nepřispěje k vylepšení vztahů mezi farností a městem).
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DOPORUČENÍ: Při následné diskuzi byly jednotlivé varianty podrobně probrány, byly zváženy různá pro a
proti, a jak pastorační radou, tak ekonomickou radou byla posléze jednohlasně podpořena a k uskutečnění
doporučena varianta (B) jakožto varianta z krátkodobého hlediska sice komunikačně náročnější a nesoucí
s sebou krátkodobá rizika (i když okamžitý finanční zisk), ale z dlouhodobého hlediska pastoračně
přínosnější, co se týče dlouhodobých vztahů s ostatními institucemi ve městě férovější a stabilnější a
ekonomicky nejspíše neutrální. Tímto PRF z výše uvedených důvodů mění své původní doporučení k prodeji
monstrance Královské kanonii premonstrátů na Strahově (viz zápis z jednání PRF 22. 11. 2017, bod č. 7).
Farář toto doporučení na místě přijal za své.

ÚKOL (Petr Hruška): Napsat dopis starostovi města Chebu, informovat je o tomto rozhodnutí a nabídnout
účast ve skupině, která bude mít za úkol ve spolupráci mezi farností, městem, krajem a přizvanými
odborníky navrhnout nejlepší schůdné řešení pro možnost setrvání „chebské monstrance“ v Chebu a její
prezentace široké veřejnosti.

 

Zápis vyhotovil dne 1. 3. 2018 Petr Hruška.

Zápis byl dne 8. 3. 2018 korespondenčně schválen všemi členy PRF a ERF


